
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Algemene Beschouwingen Lokaal Alternatief 
Voorjaarsnota 2019 
  
Voorzitter 
De fractie van Lokaal Alternatief bedankt het ambtelijk apparaat en het college voor de geleverde 
inspanningen betreffende deze 2e voorjaarsnota nieuwe stijl voor Duiven. Wij vinden dit een 
duidelijk en goed leesbaar stuk. 
  
Voorzitter de financiële positie staat behoorlijk onder druk. Ondanks dat de afgelopen jaren een 
verstandig en voorzichtig financieel beleid is gevoerd, kampen we met structurele tekorten met 
name door de ontwikkelingen binnen het sociaal domein. 
Lokaal Alternatief vindt het niet acceptabel dat de algemene reserve door zijn ondergrens zakt. Wat 
Lokaal Alternatief betreft moet er bezuinigd worden en dit mag niet ten koste gaan van de koers die 
we de afgelopen jaren hebben ingezet. Duiven moet toekomst bestendig zijn en blijven. Wij 
onderschrijven dat het geluk van onze inwoners moet worden nagestreefd en hetgeen wat we doen 
moet bijdragen aan goed wonen, goed werken en goed leven. College, in de bezuinigingsopgave die 
er ligt, verwachten we dat een kritische afweging plaatsvindt op deze kernwaarden. 
* Vraag: college kunt u dit toezeggen? 
 
Wij onderschrijven het belang van ontschotting binnen het sociaal domein en zijn blij om te zien dat 
het college hieraan invulling geeft in deze voorjaarsnota. Wij zijn net als u geschrokken van de 
overschrijding in de jeugdzorg en het geeft ons vertrouwen dat het college hierop actief heeft 
geacteerd door een Taskforce op te zetten.  
*Vraag: College wanneer verwacht u de eerste resultaten van de Taskforce te kunnen presenteren? 
 
Wij vinden dat iedere inwoner van Duiven de passende zorg moet krijgen die hij of zij nodig heeft. 
Lokaal Alternatief vindt het wel noodzakelijk dat meer grip komt op de financiële beheersbaarheid 
van de budgetten. Wij achten het van belang dat nog eens kritisch gekeken wordt naar de kaders en 
afspraken die zijn gemaakt met zorginstellingen en jeugdhulp organisaties.  
*Vraag: College, worden de kaders en afspraken met zorginstellingen en jeugdhulp organisaties 
meegenomen in de Taskforce?  
*Vraag: Worden de effecten van POH (Praktijk Ondersteuner Huisartsen) jeugd die in de gemeente 
Duiven wordt ingezet meegenomen in de Taskforce (minder doorverwijzingen en snellere 
jeugdhulp)? 
Daarnaast hebben we een vraag over de WMO. 
*Vraag: wat is het effect van de invoering van de abonnementstarieven begin dit jaar op het budget 
van de WMO? 
 



Wij zien in deze voorjaarsnota een aantal nieuwe initiatieven die gericht zijn op het verlagen van de 
lasten binnen het sociale domein, zoals de plusbus, kwartiermakers. Wij als Lokaal alternatief juichen 
dit soort initiatieven toe. 
*vraag: college wat is het effect van de invoering van de plusbus op de af te nemen dienstverlening 
van AVAN in de komende jaren?  
  
Lokaal Alternatief vindt het belangrijk dat we in tijden van bezuinigen blijven aansluiten bij de 
energie in de samenleving. Wij zijn groot voorstander van participatie van inwoners en ondersteunen 
dan ook de voortzetting van de burgerbegroting. Dit geldt ook voor de actieve communicatie en 
participatie voor de circulaire economie. Het is belangrijk dat onze inwoners hierin goed worden 
meegenomen. De inwoners maken tenslotte het verschil in onze samenleving. Wij zijn er dan ook 
groot voorstander dat initiatieven van inwoners, dorps- en wijkraden zoveel mogelijk worden 
gehonoreerd. 
Wij vertrouwen erop dat het college de uitvoeringsplannen voor de wijkraad Duiven-West, en de 
dorpsvisies voor de kernen Groessen en Loo op de juiste manier blijft stimuleren en faciliteren. Wij 
hopen dan ook dat er snel concrete afspraken worden gemaakt zodat de uitwerking van de plannen 
(of een gedeelte daarvan) ook daadwerkelijk vorm gaat krijgen. 
Vraag: college inzake het Eilandplein vragen wij wanneer we de onderzoeksresultaten tegemoet 
kunnen zien? 
 
Bij de avond die Lokaal alternatief heeft gehouden over duurzaamheid is gebleken bij de inwoners 
dat er behoefte is aan een informatiepunt over duurzaamheid.  
*Vraag: Lokaal Alternatief zou graag zien dat er gekeken wordt welke mogelijkheden er zijn  voor een 
fysiek energieloket, zodat inwoners op een vaste plek terecht kunnen voor de juiste verstrekking van 
onafhankelijke informatie. College kunt u deze mogelijkheden onderzoeken? 
 
We hebben onze lokale duurzaamheidsambitie vastgesteld voor wat betreft de energietransitie. Om 
deze te realiseren is het nodig aan te sluiten bij de energie die onze inwoners, bedrijven en 
maatschappelijke organisaties hebben om initiatieven te nemen die bijdragen aan onze doelstelling. 
Ook in de regio hebben we afspraken gemaakt over duurzame energieopwekking. We willen 
bijdragen aan deze doelstelling met oog voor de draagkracht van ons unieke landschap en draagvlak 
in onze samenleving. Het creëren van een bestemmingreserve zoals voorgesteld past bij  deze 
ambities 
  
Voorzitter wij ondersteunen de extra inzet en de actieve rol inzake het woningbouwprogramma. Wij 
hopen en verwachten de komende periode daarvan de resultaten ook te zien. De tijd van plannen 
maken en schrijven is voorbij. Het is tijd voor actie. Het snel realiseren van woningbouw is 
gewoonweg noodzakelijk om invulling te geven aan de woonbehoefte. Lokaal alternatief is dan ook 
voorstander om de mogelijkheden te verkennen van uitbreiding. 
 
Het snel realiseren van woningbouw draagt tevens ook bij aan het toekomstbestendig maken van de 
onderwijshuisvesting in de gemeente Duiven. Zeker in Groessen en Loo draagt woningbouw bij aan 
de levensvatbaarheid van onderwijs in die kernen. Wij vinden dit zeer belangrijk voor de 
leefbaarheid. Lokaal Alternatief onderschrijft dat goede onderwijshuisvesting een belangrijke factor 
is voor de kwaliteit van het onderwijs in onze gemeente.  
Voorzitter: voor wat betreft het integraal huisvestingsplan, hebben wij begrepen dat er op een 
positieve wijze gewerkt wordt aan dit uitvoeringsplan.  
*Vraag: College hoe staat het hiermee? 
 
 
Voorzitter. Tot slot, als wij kijken naar de financiële effecten van de voorjaarsnota zien we dat 2019 
tot en met 2023 een negatief resultaat laten zien. Lokaal Alternatief vindt een financieel duurzaam 



beleid en een toekomst bestendige gemeente Duiven belangrijk. Dit betekent o.a. dat wij vinden dat 
structurele lasten gedekt moeten worden door structurele baten en dat de algemene reserve van 
voldoende omvang moet blijven om incidentele tegenvallers op te vangen. 
Voorzitter wij vragen het college dan ook om maatregelingsvoorstellen voor te bereiden zowel op 
nieuw beleid als bestaand  beleid. Daarnaast vinden wij dat het streven niet moet zijn om in 2023 
een structureel sluitende begroting te hebben, maar vanaf 2022. Wij verzoeken het college 
maatregelen voor te bereiden ter hoogte van de bezuinigingsopgave. 
 
College daarom dienen wij gezamenlijk als coalitie een amendement in omtrent de bezuiniging. 
 
Voorzitter dit in eerste termijn. 


